

Mødested: Mantziusgården, tak for kaffe og kage. ☺

Tak for et godt møde.

Her er referatet.

Emne	Beskrivelse	Ansvarlig
Velkomst	Mikkel bød velkommen og der var en kort præsentationsrunde.	
Økonomi	Bylivspuljen er nu godkendt så nu kan butikker, ildsjæle, foreninger søge midler til bylivsaktiviteter. Er der større ting, som kræver mere økonomi, så skal det behandles politisk i Økonomiudvalget. Tommy hjælper gerne med ansøgninger.	
Fokus emner	<p>Mohamed, Vej- og parkchefen, har fokus på vores arbejde og hvis der er noget han kan hjælpe med, så kontakt ham her: moou@rudersdal.dk</p> <p>Henviingskilte: Skiltene er nu i produktion. Svend og Erik er igang. Kører. Der er afsat 3000.- til projektet. Det skal så en forening som "ansvarlig" så vi kan få tilladelser osv. Mikkel hører Rune om handelsstandsforeningen kan stå for dette.</p> <p>Banner: Vi har fået tilladelse til at hænge bannere op på privatejede facader. Balletskolens facade/hegn må gerne bruges ifølge Mette Vogelius. Tekst osv. laver Rune. Opsætning aftaler vi på næste møde.</p> <p>Byens mange gyder/porte: Stinne fra Klimasekretariatet fortalte om deres projekt, hvor de vil finde en tom butik, som man kan lave workshops i. Der skal også laves skilte/plakater om bæredygtighed, som efterfølgende kan hænges op i byens gyder og porte. Mikkel og Stinne arbejder videre med det.</p>	Sandra, Svend, Erik, Rune og Tommy

	<p>Niels har sendt en liste med ejendomsejerne til Mikkel som er videre sendt til Stinne.</p> <p>Vi mangler fuldmagter fra de bygningsejere det drejer sig om, før endelig tilladelse kan gives.</p> <p>Fotokonkurrence: Vi vil lave en fotokonkurrence i byen. Tag et billede af dit favoritsted i Birkerød, og upload det på handelsforeningens Facebook. Det kører vi, når projektet fra Klimasekretariatet er færdigt.</p> <p>Vimpler i Byen: Der kommer flere og flere vimpler ind. Anne har fået over 400 vimpler ind, og der kommer flere.</p> <p>Ser man noget der er faldet ned, så hjælp med at få styr på det. Møllevangen vimpel skal fjernes, så der kan tømmes affald.</p> <p>Tommy hører Vej og park, om de vil hjælpe med at sætte flere op.</p> <p>Vil I have vimpler op i jeres område, så tag fat i Anne. I skal selv hænge dem op.</p> <p>Kan avisen skrive om det, og hvorfor vi laver det? (Mikkel) Det er blevet super flot, og et rigtig godt projekt for byen.</p> <p>Pengetorvet: Opholdsrum, påmalet Twister kunne være en løsning.</p>	
<p>Nudging af kunder fra stationen og gymnasiet</p>	<p>Nudging gennem hele byen:</p> <p>Sandra fortalte om det fede nudging projekt. Et super fedt projekt.</p> <p>Better Block. Alt på en/to dage. Kunne være en måde at gøre det på. Se her: https://www.betterblock.org/our-work</p>	<p>Sandra, Claus, Tommy, Alexandra og Jeanette</p>

	<p>Next step: Der er planlagt en gåtur den 19. april, for at finde ud af hvad vi kan lave sammen med kommunen.</p> <p>Gruppen har arbejdet med det, og fortalte om deres idé. Et flot projekt, hvor der var rigtig mange gode ideer.</p> <p>Gruppen er: Sandra, Claus/Line, Tommy, Alexandra og Jeanette. tommy@rudersdal.dk lokalrabatten@gmail.com info@byensdeli.dk</p>	
Aktiviteter	<p>Her står de aktiviteter der sættes igang: <u>Vinsmagning:</u></p> <p>Pris pr. glas 100.- Butikkerne må købe glas til 50.- Salg Chagall frisør og apoteket.</p> <p>Næste vinsmagning bliver den 31. maj mellem 17 og 20. Vi drøfter det på næste møde og kigger lidt på drejebogen og ser, om der er noget der skal ændres. Der er i øvrigt aftenåbent i butikkerne til kl. 21.</p> <p>Arbejdsgruppen: Gruppe: Rebecca og Mikkel</p> <p>Finde deltagere: Rebecca. Vinleverandør: Rebecca. Lave invitation: Mikkel Lave rating liste: Rebecca.</p>	Rebecca og Mikkel
Birkerød Gymnasium	<p>Studenterkørsel: Line Bach fra Gymnasiet deltog i mødet, og vi drøftede hvordan det skal gribes an.</p> <p>De kommer fredag den 28.6 fra kl. 12.00-13.00.</p> <p>Det er ikke tilladt at køre med de store biler i Gågaden.</p>	Claus, Tommy, Alexandra

	<p>Det vil vi gerne udfordre, da der dagligt kører kommunebiler mm. gennem gågaden, bl.a. også til Kulturnatten.</p> <p>Der arbejdes på, at de går til Maj Pladsen, og "danser" rundt. Derefter går de gennem gågaden og kører fra Pengetorvet. Eller modsat.</p> <p>Invitere børnehaver osv., Tommy.</p> <p>Planen er, at det skal blive en tradition.</p> <p>Gymnasiet: Eleverne vil gerne hjælpe med udsmykning osv., bla udsmykning af wire osv. Pengetorvet liv/kunst osv.</p> <p>De tomme butikker kunne også dekoreres.</p>	
Birkerød Bymidte	<p>Der har været møde med Erhvervsudvalget og de fire byområder.</p> <p>Ide: Invitere til et større møde med alle bylivsaktørerne. Vidensdeling.</p> <p>Der ønskes mere fleksibilitet fra kommunens side.</p> <p>Hvem har ansvaret for det vi laver. Det aftaler vi fra gang til gang.</p>	
Torvedagene	Ikke noget nyt.	
Eventuelt	<p>Kalender/Årshjul. Vi laver en kalender som vi tager med til alle møderne fremover, så vi kan koordinere aktiviteter med hinanden.</p>	Alle
Næste møde	<p>Onsdag den 24. april 2024 kl. 18.00-19.45 i Idrætscentret, Glassalen – Bistrupvej 1, 3460 Birkerød</p> <p>Dagsorden:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Velkomst 2. Vinsmagning 3. Torvedage status 4. Nudging fra stationen og gymnasiet 	

	<ol style="list-style-type: none">5. Studenterkørsel6. Porte/gyder, rammer7. Henvisningsskilte8. Vimpler hvordan går det?9. Banner status10. Pengetorvet, hvad kan vi finde på?11. Nye tiltag, hvad skal vi finde på?12. Nyt fra handelsstandsforeningen/v Rune13. Evt.	
Møder 2024	Møder 2024: 24. april aften Idrætscentret Birkerød 30. maj morgen Frisør Changall 27. juni aften Juli ingen møde	

Venlig hilsen
Mikkel Niess
Konsulent
BIDdanmark